
علمی - آموزشی4

گروه علمی و آموزشــی- آریانا 
ســلطانی، مدیر کســب و کار تیم استارت 
آپی تولید کننده »عینک های مجازی برای 
درمان تنبلی چشم« و تیم برگزیده در نهمین 
نمایشگاه فناوری و نوآوری اینوتکس ۲۰۲۰ 
اظهــار کرد: در حــال حاضر از روش های 
سنتی برای رفع تنبلی چشم کودکان از یک 
تا ۳ سال استفاده می شود از این رو در صدد 
بــر آمدیم تا با طراحی عینک های واقعیت 
مجازی، بازی و اپلیکیشن های این عینک 

گامی به سوی تغییر روش سنتی برداریم.
وی با بیان اینکه در روش ســنتی از 
پدهایی بنا به تشــخیص پزشک برای رفع 
تنبلی چشم استفاده می شود، بیان کرد: در 
استفاده از این عینک ها، نیازی به پد نیست 
و کــودک با عینک مجــازی در خانه بنا به 
تشخیص پزشک می تواند در راستای رفع 

بیماری اقدام کنند.
سلطانی عنوان کرد: در واقع این عینک 
مجازی یک کلینیک واقعیت مجازی است 

که بیماری تنبلی چشم کودک را با بازی 
و انیمیشــن درمان می کند. وی با تاکید 
بــر اینکه در کنار طراحــی بازی ها و 
انیمیشــن های این عینک مجازی، از 
هوش مصنوعی برای تحلیل داده های 
روند درمانی کودک اســتفاده کردیم، 
افزود: این داده ها روند بهبودی کودک 

را برای پزشک مشخص می کند.
مدیر کسب و کار این تیم استارت آپی 

خاطر نشــان کرد: بر اساس برآوردهایی که 
داشــتیم، میانگین هزینه اســتفاده از روش 
سنتی برای یک بیمار بیشتر از هزینه استفاده 
از عینــک های مجازی اســت؛ از این رو 
استفاده از این عینک ها به صرفه تر خواهد 
بود. وی با تاکید بر اینکه این عینک ها نحوه 
کاربری راحتی در خانه دارند، گفت: در حال 
حاضر بازی درمانی در واقعیت مجازی در 
کشــور برای رفع تنبلی چشم وجود ندارد 
از این رو در کشــور رقیبــی نداریم؛ اما در 

کشورهای خارجی همچون اروپا و امریکا 
۳ شــرکت رقیب ما هستند ولی این عینک 
واقعیت مجازی مزیت هایی نسبت به این 

محصولات خارجی دارد.
وی با اشاره به مزیتهای عینک واقعیت 
مجازی برای درمان تنبلی چشــم کودکان 
گفت: نمونه های خارجی علاوه بر قیمت 
بالای عینک های خارجی، وزن ســنگینی 
دارند که برای کودک غیر قابل تحمل است.

ســلطانی با بیان اینکه کودکان ۴تا۱۲ 
سال می توانند از این محصول استفاده 
کنند، بیان کرد: اکنون این محصول به 
فروش رسیده و در صدد هستیم که 
آن را صــادر کنیم. به گفته این محقق، 
این عینک مجازی تست های خود 
را در یکی از بیمارســتانهای تهران 
پس داده اســت و از اواخر ســال 
گذشــته تا کنون ۳۰۰ کودک از این 
عینک ها اســتفاده کرده اند. وی با 
اشاره به کارکرد این عینک گفت: این 
عینک واقعیت مجازی با محرک هایی که 
دارد باعث می شود سلول های خفته 

مغز را فعال کند تا چشم بهبود بیابد.
ســلطانی افزود: تمــام بازی، 
اپلیکیشــن و ســاختار عینک واقعیت 
مجازی به غیر از لنزها، ایرانی هســتند از 

این رو قیمت پایینی  دارد.

طراحی عینک واقعیت مجازی برای 
رفع تنبلی چشم کودکان

 محققان در یک تیم استارت آپی موفق به طراحی یک عینک واقعیت مجازی شدند که به جای روش های سنتی درمان تنبلی چشم با بازی 
و انیمیشن، این بیماری را در کودکان ۴-۱۲سال رفع می کند.

توسط یک استارت آپ انجام شد؛
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گروه علمی و آموزشــی- حاجی 
میرزایی با اشــاره به نگرانی خانواده ها از 
دسترســی دانش آموزان بــه اینترنت، از 
پیشــنهاد ارائه سیم کارت دانش آموزی به 
اپراتورها خبر داد. محسن حاجی میرزایی 
وزیــر آموزش و پــرورش در برنامه تیتر 
امشــب درباره بازگشایی مدارس با اشاره 
به اینکه حق آموزش همچنین ســلامت و 
ایمنی برای افراد جامعه وجود دارد، اظهار 
کرد: تمام تلاش ما  این اســت که نه کسی 
از آموزش محروم شــود و نه اینکه کسی 
سلامتش خدشه دار شود. وزیر آموزش و 
پــرورش گفت: اگر تعداد دانش آموزان و 
مدرسه از ظرفیت موجود بیشتر بود دانش 
آموزان به دو دســته تقســیم می شوند، و 
در روز هایی که حضــور ندارند از طریق 
آموزش تلویزیونی و شبکه شاد تعلیم داده 

می شوند.
او بیان کرد: شــیوه نامه ای را وزارت 
بهداشــت تهیه کرده اســت که امروز به 
آمــوزش و پــرورش ابلاغ شــد؛ در این 
شــیوه نامه موضوع رعایــت فاصله مورد 

توجه قرار گرفته است.
وزیر آمــوزش و پرورش گفت: در 
دوره ابتدایی، متوسط دانش آموزان در کل 
کشــور بالاتر از دوره متوسطه است و ۳۵ 
درصد مدارس ما در مناطقی هستندکه زیر 
۵۰ نفر دانش آموز دارد، اما در شــهر های 
بزرگ مانند تهران به مشکل بر می خوریم 
با این وجود با رعایت شــیوه نامه ها در سه 
نوبت دانش آموزان تعلیم داده می شوند و 
سعی داریم تا حد ممکن آن ها را از حضور 

محروم نکنیم.

ســامت  نداریــم  قصــد 
فرزندانمان را به خطر بیندازیم 

وزیــر آموزش و پــرورش تصریح 
کرد: قصد نداریم ســلامت فرزندانمان را 
بــه خطر بیندازیــم و زمانی که می گوییم 
دانــش آموزان امکان حضــور دارند اگر 
خود من هم فرزند داشــتم آن را به مدرسه 

می فرستادم.
حاجی میرزایی تاکیــد کرد: اکنون 
هیچ شــرایطی از وضعیت آینده نداریم و 
متناســب با شرایط فعلی تصمیم گیری و 
تمهیدات لازم را خواهیم داشت؛ اختیاراتی 
را به هر مدرسه تفویض کردیم که متناسب 
با شــرایطی که وجود دارد، تصمیم گیری 

کند.
او با بیان اینکــه حدودا ۵/۳ میلیون 
دانــش آموز از میــان ۵/۱۴ میلیون دانش 
آموز ما عضو شــاد نیســتند، گفت: این را 
درک می کنیــم که برای همــه خانواده ها 
امکان دسترسی به ابزار هوشمند نباشد و 
ما موظفیم برای آن ها هم آموزش داشــته 
باشــیم؛ بر همین اســاس بسته خودآموز 
برای آن ها درنظــر می گیریم و به مدیران 
مــدارس اعلام کردیم کــه برای تک تک 
دانش آموزان خدمات آموزشــی در نظر 

گرفته شود.
وزیــر آموزش و پرورش با اشــاره 
به مشــکلات فنی و تــلاش برای رفع آن 
اظهار کرد: سال گذشته ناگزیر بودیم ظرف 
حدود یک ماه کار را توسعه دهیم، اما امسال 
ظرفیت ها را توسعه دادیم، امکان تکلیف 
دادن، کلاس زنده، اختصاص صفحه ویژه 
به معلم و مواردی از این قبیل در این شبکه 

در نظر گرفته شده است.
بــرای همــه دروس محتوای 

مجازی تولید شد
حاجی میرزایــی با اشــاره به اینکه 
برخی معلمان معتقدند که تولید محتوای 
مجازی وقتگیر اســت، گفت: برای همه 
دروس محتوای مجازی تولید شد و همه 
افراد امکان استفاده از آن را دارند، امتیازی 
که این روش دارد این اســت که محتوای 
فعلی در دورترین مناطق آموزشی کشور 
هم در دسترس است. البته بخشی از موارد 
نظیر پهنای باند خارج از دسترس آموزش 

و پرورش است.
او افزود: تمام مدارس ما طبق قانون 
ب نامه تا اول شــهریور به ســامانه ملی 
اطلاعات متصل می شــوند و تلاش داریم 
شرایط را هموار تر کنیم البته همچنان پیش 
بینی می کنیم برخی دسترسی به اینترنت و 
ابزار هوشــمند نداشته باشند؛ جامعه آگاه 
است که با شرایط غیرمنتظره مواجهیم و هر 
خدمتی سعی می شود به گونه ای باشد که 
حداکثر بهره مندی را داشته باشد. او گفت: 
با اینکه در شبکه شاد محیطی ایمن فراهم 
کردیم خانواده ها از دسترســی به اینترنت 
دانــش آموزان خود نگران بودند، بنابراین 
سعی داریم ســیم کارت دانش آموزی از 
اپراتور ها درخواست کنیم و طرح موضوع 
شد؛ همچنین درباره هزینه اینترنت  بحث  

و بررسی های لازم انجام شد. 
وزیر آمــوزش و پــرورش درباره 
اجرای طــرح موضوع رتبه بندی معلمان 
گفت: معلمــان در این طرح بر اســاس 
صلاحیت هــای حرفــه ای در رتبه های 

مختلــف قرار می گیرنــد و طبق آنچه در 
قانون بودجه آمده اســت، رتبه بندی اجرا 

شد.
او ادامــه داد: برای اجرای رتبه بندی 
برخی نمایندگان مجلس از  قبل گفتند که 
نیــاز به لایحه دولت اســت، اما قبل از آن 
چنین موضوعی مطــرح نبود و بر همین 
اســاس دولت هم معلمان را در پنج رتبه 
تقســیم کرد، البته به مجلس گفتیم که اگر 
چنین چیزی را نمی پذیرد، کمیسیون تطبیق 
آن را برگرداند که کمیسیون نظر دولت را 

پذیرفت.
حاجی میرزایــی اظهار کرد: ممکن 
است افراد بگویند فاصله رتبه ها و امتیازات 
پر رنگ تر شــود که این موضوع به بودجه 
بیشتری نیاز دارد و اگر ایراد هایی به طرح 
وارد است و نمایندگان اعتقاد داشته باشند 
و آن را بــه آمــوزش و پــرورش تکلیف 
کنند، پیگیری می کنیم. او افزود: با اجرای 
رتبه بندی، حقوق معلمان در مقایســه با 
بخش های دولتی افزایش پیدا کرده است 
و برای معلمان حقوق افزایشی داشتیم که 
هیچ سازمانی این شرایط را نداشت و تمام 
معلمان برحســب صلاحیــت عمومی و 

حرفه ای رتبه بندی شدند.

ارائه سیم کارت دانش آموزی
وزیر آموزش و پرورش پیشنهاد داد:

چهارشنبه 29 مرداد 1399، 29 ذی الحجه 1441، 19 آگوست 2020، شماره 3554

گروه علمی و آموزشی-  فضای 
داخل کابین این ســدان یک محیط کاملا 
لوکس با تم ایتالیایی است. استفاده از چرم 
باکیفیــت، دوخت درشــت قرمز، بافت 
فیبرکربن و فناورانه هایی مانند نمایشگر 
اصلی ۱۰.۱۱ اینچی برای دقایقی مخاطب 

را درگیر خود می کند.
گیبلی نام محصولی است که از سال 
۱967 تا کنــون روی خط تولید مازراتی 
قــرار دارد. این خــودرو در کلاس های 
مختلف بدنه و تریم های متنوع تولید شده 
و یکی از لوکس ترین های صنعت خودرو 

محسوب می شود.
مــدل ۲۰۲۱ گیبلــی همچنان 
ویژگی های طراحی مدل قبلی را حفظ 
کرده تا یک ســدان لوکس، اســپرت 
و باکیفیت باشــد. در بخش پیشرانه از 
موتور 8 سیلندر ۳.8 لیتری توربودوقلو 

دقیقا مشابه پیشرانه لوانته تروفئو، استفاده 
شده است.جزئیات اســپرت بدنه شامل 
هود اسکوپ)هواکش( درپوش موتور و 
آبشــش های انتهای فندر)گلگیر( دلبری 
های خاص خــود را دارند. علاوه بر این؛ 
رینگ های آلومینیومی ۲۱ اینچی بر زیبایی 

نمای جانبی افزوده است.
کابین

فضای داخل کابین این سدان 
یک محیط کاملا لوکس با تم 

ایتالیایی اســت. استفاده از چرم باکیفیت، 
دوخت درشــت قرمز، بافت فیبرکربن و 
فناورانه هایی مانند نمایشگر اصلی ۱۰.۱۱ 
اینچی برای دقایقی مخاطب را درگیر خود 

می کند.
پیشرانه

این پیشرانه که از معماری فراری بهره 
می برد برابر با ۵8۰ اسب بخارخروجی و 
۵۳8 پوندفوت گشتاور دارد. این مجموعه 
با جعبه دنده 8 سرعته اتوماتیک هماهنگ 
شده اســت. با این ویژگی ها، گیبلی طی 
۴.۳ ثانیه از حالت توقف به ســرعت ۱۰۰ 

کیلومتر برساعت می رسد.

مازراتی گیبلی تروفئو 2021؛ از سدان تا اثر هنری ایتالیایی!

گروه علمی و آموزشی- غلامرضا 
غفاری با اشاره به مشکلاتی که ویروس 
کرونا برای دانشجویان ایجاد کرده از ادامه 
فعالیت  بخش های دانشجویی تحت این 

شرایط خبر داد.
غلامرضا غفاری معاون فرهنگی و 
اجتماعی وزارت علوم و رئیس هشتمین 
جشنواره رویش گفت: بخش بسیار مهم 
فعالیــت فرهنگی و اجتماعی دانشــگاه 
با فعالیت دانشــجویان بــا قدرت قابل 

توجهی انجام می شود.
او ادامه داد: جشنواره رویش از سال 
۱۳97 با وقفه ســه ســاله، دوباره در بعد 
ملی آغاز شــد. نسبت به اینکه جشنواره 
رویش در مقیاس ملی برگزار شود، موفق 
شــدیم و در این دو سال برای برگزاری 
جشنواره های تخصصی اهتمام داشتیم و 
جشنواره فیلم کوتاه، جشنواره هنر های 
دیجیتال و تئاتر دانشــجویی در بعد ملی 

برگزار شدند.

 معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت 
علوم گفت: یکی از کار های بســیار مهم 
م و موثر، مورد ســفیران فرهنگی بود که 
بــا حمایت معاون امــور زنان و خانواده 
ریاست جمهوری رقم خورد. کارگاه های 
آموزشــی نیز در کنار جشنواره ها برگزار 
شد که در جشنواره رویش چهار کارگاه 
به منظــور توانمندســازی انجمن های 

دانشجویی برگزار شده و فعال بودند. 
غفــاری بیان کــرد: بــا توجه به 
مشکلاتی که برای کشور و مردم به وجود 
آمده اســت اما بخش های دانشــجویی 
همچنــان فعال بوده و کنشــگری خود 
را داشــته اند. در چنــد ماهه اخیر پویش 
»زندگی دســت یاری گر توست« نیز راه 
اندازی شــد و مجموعه های کانونی در 

این پویش درخشیدند.
رئیس هشــتمین جشنواره رویش 
اظهــار کــرد: تشــکیل مجموعه های 
تخصصی کانون های دانشجویی، ایجاد 

زمینــه مشــارکت فعالیــت کانون ها با 
دستگاه های دیگر مثل طرح های چرتکه، 
برگزاری نمایشگاه منطقه ای و توانمندی 
دانشجویان در زمینه لباس و مد از جمله 
کار هایی است که در این زمینه انجام شده 

است. 
غفاری ادامه داد: شرایط فراهم شد 
تا جشــنواره به صورت مجازی برگزار 
شود؛ در نهایت 87 دانشگاه در این دوره 
شــرکت کردند. ۵ هــزار و ۳8۰ کانون 
فرهنگی، هنری، دینی و اجتماعی در این 
جشنواره شرکت کردند. ۱6۴۰۰ فعالیت 
در این دوره ثبت شــده اســت. برخی از 
فعالیت هــا به صورت فــردی و برخی 
دیگر بــه صورت گروهی انجام شــد، 
برخی دیگر از فعالیت ها به صورت ایده 
کانون ها بوده اســت که بیش از 7۰۰ ایده 

در این دوره ثبت شد.
رئیس جشــنواره رویش ادامه داد: 
در بخشی دیگر چهره هایی از کانون های 

دانشــگاهی خود را نامزد کردند که این 
افراد فعال هستند.

او در ادامه با بیان اینکه دسته بندی 
دانشگاه ها بر اساس جمعیت دانشگاه و 
تعداد دانشجویان انجام شده، اضافه کرد: 
دانشــگاه ها را در سه دسته دانشگاه های 
بیش از ۱۰ هزار نفر، دانشــگاه های بین ۳ 
تا ۱۰ هزار نفر و دانشــگاه های کمتر از ۳ 

هزار نفر دسته بندی کردیم.
غفاری گفت: شــاخص هایی برای 
ارزیابی کار های دانشجویان تعیین شد که 
بر اساس آن فعالیت های دانشجویان باید 
حداقل ۵۰ درصد امتیاز ها را کسب کنند.

کرونا نتوانست فعالیت های دانشجویی را تعطیل کند
معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم:

گروه علمی و آموزشــی- یکی از 
کاربران توئیتر برخی ویژگی های ســری 
موبایــل های »هواوی میــت ۴۰« را فاش 
کرده اســت. شــرکت هواوی قصد دارد 
ســری موبایل های »میــت ۴۰« را به بازار 
عرضه کند. درهمین راستا برخی از ویژگی 
های کلیدی این سری موبایل فاش شده و 
به نظر می رسد فناوری »دوربین لنز مایع« 
هواوی در این دستگاه ها عرضه می شود.
یکــی از کاربــران توئیتــر بــه نام

RODENT۹۵۰@ ایــن ویژگی ها را 
فاش کرده است. طبق اطلاعات موجود در 
این حساب توئیتری نام رمز دو دستگاه از 
سری میت ۴۰، »اقیانوس « و »نوا« است.  

دستگاه »اقیانوس« دارای نمایشگر 

خمیده 6.67 اینچی اســت که شرکت ال 
جی آن را می سازد.طبق اطلاعات موجود 
رفرش ریت نمایشــگر 9۰ هرتز اســت. 
دوربین اصلی آن نیز ۵۰ مگاپیکسلی است 
که همراه  یک دوربین ۲۰ مگاپیکسل اولترا 
واید و لنز تله فوتو 8 مگاپیکســلی پشت 
دســتگاه نصب شده اند. دیگر موبایل این 
ســری که »نوا« نام دارد احتمالا »میت ۴۰ 
پرو/ میت ۴۰ پرو پلاس« باشــد. دستگاه 
نمایشــگر waterfall  دارد که شرکت 
ال جی آن را می ســازد. این دســتگاه نیز 
مانند نسخه اســتاندارد میت ۴۰،  رفرش 
ریت موبایل 9۰ هرتز دارد  ویک تراشــه 
Kirin۹۰۰۰ نیز در آن نصب شده است. 
دوربیــن اصلی ایــن موبایل نیز ۵۰ 

مگاپیکسل و مجهز به فناوری لنز مایع است. 
فناوری مذکور چند ماه قبل توسط هواوی 
ثبت شــده اســت که ویژگی اتوفوکوس 
را  ســریع تــر فعــال  و ثبات بیشــتری 
ایجاد مــی کند.در کنار ایــن دوربین ۵۰ 

مگاپیکسلی، یک دوربین 8۰ مگاپیکسلی 
 ToFاولترا واید ، لنز پریسکوپ و حسگر
نیز وجود دارد.  ظرفیت باتری موبایل های 
سری میت ۴۰ نیز به ۴۳۰۰، ۴6۰۰ و ۵هزار 

میلی آمپر اعلام شده است.

مشخصات سری موبایل »میت ۴0« هواوی فاش شد

گروه علمی و آموزشی- منصور 
غلامی ضمن تشکر از تلاش کانون های 
دانشجویی در زمان شیوع ویروس کرونا 
گفت: در جریان محدودیت ها و زحمات 

دانشجویان در شرایط فعلی هستیم.
منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات 
فناوری در اختتامیه هشــتمین جشنواره 
رویش گفــت: ویروس کرونا که جامعه 
بشــری را درگیر کرده، سختی هایی را بر 
ما هم تحمیل کرده اســت، اما گشایش ها 

در سختی هاست. 
با شــیوع این بیمــاری ابتکارات، 
دســتاورد ها و اقداماتی را هم داشته ایم 
که شــاید در شــرایط عادی آن را انجام 
نمی دادیم و تعداد زیادی از دانشــجویان 
هــم اکنــون امکان دسترســی بــه این 
جشــنواره را از فضای مجازی دارند که 

اقدامی قابل تقدیر است.
غلامــی ادامــه داد: روز گذشــته 
جشــنواره حرکت را داشــتیم که ۱۲7 
کشــور در این جشــنواره ثبت نام کرده 

و بیش از ۳۰ هزار دانشــجوی خارجی 
در آن حضور داشــتند کــه به هیچ وجه 
نمی توانســتیم در شــرایط عــادی این 
جشــنواره ها را به صــورت فیزیکی در 
ایــن بعد انجام دهیــم. او افزود: ویژگی 
کانون های دانشــجویی این اســت که 
علایــق و ســلایق را در کنــار دانش و 
کسب تجربه در کانون ها به کار می گیرد. 
کانون ها بذر و هســته های اولیه شــکل 

گیری مجموعه های مردم نهاد هستند.
وزیر علوم تصریح کرد: اقداماتی که 
کانون های دانشجویی در دانشگاه انجام 
می دهند هســته های علمی و هسته های 
تجربی حضور در سازمان های مردم نهاد 
در بیرون از دانشگاه هاست. دانشجویی 
کــه در کانون فرهنگــی، هنری و علمی 
دانشــجویی فعالیت می کند تجربه نگاه 
اجتماعی در فعالیت های علمی را با خود 
به همراه دارد و در جایی که مســئولیت 

پیدا می کند از آن استفاده می کند.
او ادامه داد: اساس انتقال آموزش، 

تربیت، تجربه و احساس در محیط های 
حضوری اســت و هر روز دعا می کنیم 
شرایط کرونا زودتر برطرف شود و شاهد 

حضور دانشجویان باشیم.
غلامــی گفت: همیــن که تلاش 
می کنیم ارتباط با دانشجویان قطع نشود 
و آموزش با وجــود تمام ضعف ها، کار 
ارزشمندی اســت. در این حوزه معاون 
فرهنگــی و اجتماعی وزارت علوم تمام 
تلاششان را انجام داده اند تا ارتباط حفظ 

شود.
وزیر علوم با اشاره به تجربه کسب 
شــده از زمان آغاز شیوع ویروس کرونا، 
بیان کرد: بایــد تجربه را حفظ کنیم و از 
آن اســتفاده کنیم و نباید به مجموعه های 
افراد محصور در ســالن ها قانع شده و به 
تعداد صندلی های یک سالن اکتفا کنیم؛ 
باید برنامه ها را با مشــارکت عده زیادی 

در کشور برگزار کنیم.
در  کانون هــا  گفــت:  غلامــی 
کشــور کار و تلاش می کننــد و برای ما 

ارزشمند هستند. زحمات دانشجویان و 
محدودیت های آن ها را که همچنان ادامه 
دارد،  می شناســیم. فعالیت اجتماعی در 
این عرصه ها به معنای کنار گذاشتن وقتی 

از زمان مطالعه و فعالیت علمی است.
او بیان کرد: دانشــجویان فعال در 
این حوزه ها معمولا در بیرون از دانشگاه 
موفــق بوده اند و توفیقی که از این تجربه 
کسب کرده اند سرمایه اثر گذاری آن ها در 

جامعه است و خواهد بود.
به گفتــه وزیــر علــوم، فعالیت 
ایــن دانشــجویان برای آینده کشــور 
ارزشــمند اســت، چون حضور آن ها را 

در صحنه های عملی حفظ خواهد کرد.

تلاش کانون های دانشجویی برای ما ارزشمند است
وزیرعلوم، تحقیقات و فناوری:


